
 

Jegyzőkönyv 
Készült: Martonvásár Város Önkormányzata Képviselő-testületének Pénzügyi és Gazdaságfejlesztési Bizottsága 2012. 

október 25-én megtartott üléséről 
Készítette: Provoda Józsefné jegyzőkönyvvezető 

1 

Ikt. szám: Ph/1113-12/2012.     
 
 
 
 
 
 
 
 
 

MARTONVÁSÁR VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

PÉNZÜGYI ÉS GAZDASÁGFEJLESZTÉSI BIZOTTSÁGA 
 

 
 
 
 
 
 
 

2012. október 25-én megtartott ülésének 
 
 
 

12. sz. 
 
 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V E  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

Jegyzőkönyv 
Készült: Martonvásár Város Önkormányzata Képviselő-testületének Pénzügyi és Gazdaságfejlesztési Bizottsága 2012. 

október 25-én megtartott üléséről 
Készítette: Provoda Józsefné jegyzőkönyvvezető 

2 

J e g y z ő k ö n y v 
 

Készült: Martonvásár Város Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi és 
Gazdaságfejlesztési Bizottsága 2012. október 25-én megtartott üléséről 
 
Az ülés helye: Martonvásár Város Geróts-terme 
 
Az ülés kezdési időpontja: 17.00 óra 
 
Az ülésen megjelentek: Varga Ferenc          elnök  
    Dr. Gyulay Gyula    bizottsági tag   
    Horváth Bálint bizottsági tag  
    Kántor Ferenc bizottsági tag 
    Papp Erzsébet  bizottsági tag 
         
Meghívottak:  Dr. Szabó Tibor polgármester 
 Gucsek István alpolgármester 
 Dr. Koltai Gábor jegyző 
 Dr. Szabó-Schmidt Katalin  aljegyző 
 Bíró László pénzügyi osztályvezető 
 
Varga Ferenc: köszöntötte a bizottság ülésén megjelenteket, megállapította, hogy a 
bizottság határozatképes, 5 fő bizottsági tag az ülésen megjelent. A kiküldött 
napirendi pontok szerint javasolja az ülés megtartását, jegyzőkönyvvezetőnek 
Provoda Józsefné, jegyzőkönyv hitelesítőnek Horváth Bálint személyét javasolta 
elfogadni. Megállapította, hogy kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a bizottság 
egyhangúan, 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

Martonvásár Város Önkormányzata 
Képviselő-testületének 

Pénzügyi és Gazdaságfejlesztési Bizottsága 
101/2012. (X. 25.) határozata 

 
1.) Martonvásár Város Önkormányzata Képviselő-testületének Pénzügyi és  

Gazdaságfejlesztési Bizottsága a napirendi pontokat az alábbiak szerint 
fogadta el: 
- Megyei kormányhivatallal kötendő megállapodás 
- Döntés egyes köznevelési intézmények működtetéséről 
- Egyebek 

2.) A PGB jegyzőkönyv vezetésére Provoda Józsefné, jegyzőkönyv 
hitelesítésére Horváth Bálint személyét fogadta el. 
 
A határozat végrehajtásáért felelős: elnök 
A határozat végrehajtásának határideje: azonnal 
 
1. napirendi pont 
    Megyei kormányhivatallal kötendő megállapodás 
 
Dr. Szabó Tibor: a járási hivatalok kialakításával kapcsolatos döntés megszületett, a 
kormányhivatal kormánymegbízottja, Dr. Dorkota Lajos levélben megküldte a járási 
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hivatalokkal kapcsolatos megállapodás-tervezetét az önkormányzat részére. A 
tervezet érint létszám-, eszköz- és ingatlanátadást, amelyet a kormányhivatal és 
Martonvásár Város Önkormányzata a vonatkozó jogszabályok szerint ez év október 
31-ig meg kell, hogy kössön, mindezek előtt azonban a megállapodást a testületnek 
szükséges jóváhagynia. A járási székhelytelepülés feladata a járási hivatal működési 
feltételeinek biztosítása amelyek: 

- Martonvásárnak kell biztosítani a feladatok elvégzésére alkalmas épületet, 
- a járási hivatal létszámát, 
- a leendő munkatársak munkafeltételei. 

A felsorolt feladatok tekintetében minden – járási székhelyhez tartozó – település 
visel költséget, ill. feladatot. Az épület biztosításával kapcsolatban több felmérés 
készült. A kormányhivatal és az illetékes minisztérium képviselői több alkalommal 
jártak Martonvásáron, az egyeztetések eredményeként az un. lapos tetős iskola 
földszinti részét alkalmasnak tartják a feladat ellátására, tehát a megbeszélések 
eredményeképpen a kormányhivatal vezetése eldöntötte, hogy a felajánlott és 
korábbiakban végigtárgyalt ingatlan, ingó-, infokommunikációs eszközállomány, 
valamint az átadott létszám megfelel a járási hivatal működéséhez. Amennyiben az 
épületrészt felajánlja az önkormányzat az államigazgatási feladatok ellátására, az 
esetben az ingatlan tulajdonjoga a Magyar Államra száll. Az épület fenntartásának 
költségei is megosztásra kerülnek, amennyiben lehetőség lesz rá, úgy szét kell 
választani a közműveket. Az épület átalakítása és alkalmassá tétele a feladatok 
ellátására az önkormányzatot terheli, ill. az önkormányzatot terheli még a könyvtár 
áthelyezése a műemléki óvoda épületébe, valamint egy iskolai osztály 
elhelyezésének biztosítása, erre pedig a megoldás, hogy az emeleten kerül 
elhelyezésre a plusz tanterem. Mindezek várható költsége a jelenlegi becslések 
szerint, 20 millió forinton belül alakul, amit a költségvetésben a tartalék terhére 
biztosít az önkormányzat.  
 
Dr. Koltai Gábor: kiegészítésként elmondta, hogy az önkormányzat nem tulajdonba, 
hanem használatba adja át az ingatlant.  
 
Varga Ferenc: a 20 millió forint csak az épület belső átalakítására tervezett összeg? 
Az épület külső homlokzatrészét nem újítják fel? Kérte, hogy készítsen a műszaki 
osztály költségbecslést arról, hogy mennyiben kerülnek az épület külső 
homlokzatának felújítása. Az előterjesztés elfogadását támogatja. 
 
Gucsek István: a 20 millió forint bekerülési összegre árajánlatot kapott az 
önkormányzat? 
 
Horváth Bálint: egy árajánlatot látott, ami sokkal magasabb összeg volt, mint a 20 
millió forint.  
 
Gucsek István: véleménye szerint a „Martongazda” Kft-vel kell megoldani az 
átalakítást, felújítást, természetesen megfelelő szakemberek foglalkoztatásával. 
Tájékoztatta a jelenlévőket, hogy az átalakítással kapcsolatban egyeztetett a 
közútkezelővel, az önkormányzat, ill. műszaki osztály általi elképzeléseket 
támogatják. 
 
Varga Ferenc: a könyvtár milyen jogcímen kerül át a műemléki óvodába, hiszen az 
nem az önkormányzat tulajdona, hanem az egyházé. 
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Dr. Szabó Tibor: elmondta, hogy az egyház és az önkormányzat között legutóbb  
kötött bérleti szerződés még érvényes, ez alapján átköltöztethető a könyvtár. Már 
többször szóba került testületi üléseken a műemléki óvoda megvásárlása.  
 
Varga Ferenc: megállapította, hogy több kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a 
PGB egyhangúan, 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

Martonvásár Város Önkormányzata 
Képviselő-testületének 

Pénzügyi és Gazdaságfejlesztési Bizottsága 
102/2012. (X. 25.) határozata 

 
Martonvásár Város Önkormányzata Képviselő-testületének Pénzügyi és 
Gazdaságfejlesztési Bizottsága a képviselő-testületnek elfogadásra javasolja a 
megyei kormányhivatallal kötendő megállapodást. 
 
A határozat végrehajtásáért felelős: elnök 
A határozat végrehajtásának határideje: soron következő testületi ülés 
 
2. napirendi pont 
    Döntés egyes köznevelési intézmények működtetéséről 
 
Dr. Szabó Tibor: az önkormányzat ez év szeptember 30-ig kinyilvánítja és október 
30-ig dönt arról, hogy a rendelkezésére álló saját és átengedett bevételek terhére a 
következő naptári évben kezdődő tanévtől a működtetést nem képes vállalni. A 
testület október 30-ig meghozott döntésével szándéknyilatkozata alapján benyújtott 
kérelmét megerősítheti, vagy visszavonhatja. Amennyiben nemleges döntés 
elfogadására határidőben nem kerül sor, az úgy értelmezendő, hogy az intézmény 
működtetésére az önkormányzat képes, illetőleg azt vállalja. Ugyanakkor ma még 
semmilyen konkrét információ, adat, jogszabály vagy jogszabálytervezet nem ismert 
arra nézve, hogy a következő költségvetési évben a helyi önkormányzatok milyen 
átengedett bevételekre lesznek jogosultak, saját bevételeik várhatóan hogyan 
alakulnak. A kiküldött írásos előterjesztés határozati javaslatának 1. sz. melléklete a 
szándéknyilatkozat. Amennyiben nem hoz döntést a testület, a további egyeztetési 
folyamatból zárja ki magát az önkormányzat.  
 
Gucsek István: sajnálja, hogy úgy kell döntést hozni, hogy még sok a bizonytalanság 
a kérdést illetően.  
 
Varga Ferenc: megállapította, hogy több kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a 
PGB egyhangúan, 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

Martonvásár Város Önkormányzata 
Képviselő-testületének 

Pénzügyi és Gazdaságfejlesztési Bizottsága 
103/2012. (X. 25.) határozata 
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Martonvásár Város Önkormányzata Képviselő-testületének Pénzügyi és 
Gazdaságfejlesztési Bizottsága a képviselő-testületnek elfogadásra javasolja a 
köznevelési intézmények működtetéséről készült előterjesztést. 
 
A határozat végrehajtásáért felelős: elnök 
A határozat végrehajtásának határideje: soron következő testületi ülés 
 
E g y e b e k 
 
Dr. Szabó Tibor: tájékoztatta a bizottságot arról, hogy a hévégén megbeszélésen 
vesz részt, ahol az esetleges kormányzati szándékok megfogalmazódnak arra 
vonatkozóan, hogy az adósságcsapdába jutott önkormányzatokat milyen módon 
szándékoznak megsegíteni. Valószínűleg, hogy a jövő hét folyamán már többet 
tudnak arról, hogy milyen mozgástér adódik a kötvény, ill. az adósságkezelés 
vonatkozásában, ami befolyásolhatja a legutóbb hozott bankkal kötendő 
megállapodást is. Amennyiben kormányzati, vagy törvényhozói szándék jelenik meg 
a kötvénykibocsátással, ill. a kötvények konszolidációjával kapcsolatban, akkor az 
önkormányzatnak is lépni kell.  
 
Gucsek István: tájékoztatta a bizottságot arról, hogy az önkormányzatnak lehetősége 
lenne a vasúti híd alatti járda szélesítési munkálataira. Erről a közútkezelővel 
egyeztetett, amennyiben megoldható, hogy a teljes út hosszában megépüljön az új 
szélességnek megfelelő szegélykő, akkor a közútkezelő hozzájárul ahhoz, hogy az 
önkormányzat tervei szerinti járdaszélességnek megfelelően építsék meg a 
szegélykövet, ennek költsége a járdaépítéssel együtt kb. 3 millió forint lenne. A 
legfontosabb lenne, hogy a szegélykövezést a kivitelezővel megépítesse az 
önkormányzat. Elmondta továbbá, hogy Riczu István martonvásári lakos által 
járdaépítésre felajánlott 1 millió forintot – természetesen a felajánlóval egyeztette – 
erre a célra is felhasználhatja az önkormányzat. 
 
Varga Ferenc: miért ilyen magas a bekerülései összeg?  
 
Horváth Bálint kérdése: a híd alatt megépítendő plexi fal is szerepel az árajánlatban? 
 
Gucsek István válasz: röviden tájékoztatta a bizottságot, hogy miért ilyen magas 
árajánlatot kapott, sajnos nem szerepel az árajánlatban a plexi fal megépítése. 
 
Horváth Bálint: nagyon reméli, hogy legalább a szegély elkészül.  
 
Varga Ferenc: megállapította, hogy több kérdés, hozzászólás nem hangzott el, 
megköszönte a bizottsági tagok, jelenlévők munkáját és a PGB ülését 17.45 órakor 
bezárta. 
 
k.m.f 
 
 
Varga Ferenc Horváth Bálint 
    elnök jegyzőkönyv hitelesítő 
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